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P r o t o k ó ł  Nr XLV/22 

 

nadzwyczajnej zdalnej s e s j i Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu 14 lipca 2022 roku, pod przewodnictwem pana Romualda 

REMISZEWSKIEGO - Przewodniczącego Rady Miasta. 

 

Sesja trwała w godz. 1130 – 1225 

 

Przebieg sesji 

 

Pkt 1 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady otworzył nadzwyczajną sesję 

Rady Miasta Działdowo. Poinformował, że XLV nadzwyczajna sesja została zwołana na 

wniosek Burmistrza  Miasta  z dnia 7 lipca 2022 r.  w trybie art. 20 ust. 3 ustawy  z dnia                              

8 marca 1990 roku  o  samorządzie gminnym oraz art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia  2 marca 

2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem                          

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 

kryzysowych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sesja odbywa się w trybie zdalnym                                                      

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość. 

Przewodniczący Rady powitał radnych miasta Działdowo, powitał uczestniczących                                                       

w zdalnej sesji: 

Pana Andrzeja WIŚNIEWSKIEGO - Zastępcę Burmistrza,  

Panią Żanettę KŁYSZEWSKĄ-FIDORSKĄ - Sekretarz Miasta,  

Panią Beatę SZYDŁOWSKĄ- ANACZKOWSKĄ - Skarbnik Miasta, 

Pana Sławomira PSZENNEGO – Prezesa PGKiM sp. z o.o.  

Pana Jakuba ZIĘTEGO - Radcę prawnego Urzędu Miasta,   

Naczelników Wydziałów Urzędu Miasta. 

Przewodniczący Rady powitał wszystkich uczestniczących w zdalnej sesji Rady Miasta                             

i oglądających sesję za pośrednictwem Internetu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, Przewodniczący Rady sprawdził obecność  

i łączność  z radnymi  - poinformował, że w sesji  uczestniczy 20 radnych. Później stan radnych 

wyniósł 21 radnych – dołączył spóźniony Pan radny Zbigniew Kociela.   
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Przewodniczący Rady stwierdził  prawomocność obrad. Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały.  

Przewodniczący Rady poinformował, że Rada będzie obradowała zgodnie z następującym 

porządkiem obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie protokołów z XLIII i XLIV sesji. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć niektórych nauczycieli zatrudnionych w zespołach placówek oświatowych oraz 

określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze w zespołach 

placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę-Miasto Działdowo. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Działdowa w rejonie ulic Męczenników                               

i Olsztyńskiej oraz ulicy Jana Brzechwy.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków obowiązującego na terenie Gminy-Miasto Działdowo. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia Regulaminu korzystania z Cmentarza 

Komunalnego położonego przy ul. Leśnej w Działdowie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2022-2030. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2022. 

10. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. pkt 2 

 

Przyjęcie protokołów z XLIII i XLIV sesji. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że  protokoły 

z XLIII i XLIV sesji zostały sporządzone i zostały radnym przesłane drogą elektroniczną na 

skrzynki mailowe.   

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z zapytaniem czy są uwagi do protokołów?  

Uwag  do protokołów nie zgłoszono. 

Przewodniczący zwrócił się do radnych o przyjęcie protokołów bez odczytywania.  
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„Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam że rada propozycję przyjęła”. Nie było głosów sprzeciwu. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych  w sprawie przyjęcia protokołu XLIII sesji. 

Rada jednogłośnie – 20 głosami „za” przyjęła protokół  XLIII sesji Rady Miasta 

Działdowo. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych  w sprawie przyjęcia protokołu XLIV sesji. 

Rada jednogłośnie – 19  głosami „za” przyjęła protokół  XLIV sesji Rady Miasta 

Działdowo. 

(Protokoły z przeprowadzonych głosowań stanowią załączniki do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 3. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć niektórych nauczycieli zatrudnionych w zespołach placówek oświatowych oraz 

określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze w zespołach 

placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę-Miasto Działdowo. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta  został  radnym przesłany    w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały 

był przedmiotem obrad Komisji Oświaty i Kultury. 

Przewodnicząca Komisji Pani Wanda MILEWSKA -  poinformowała, że Komisja Oświaty 

i Kultury pozytywnie (15 głosami „za”) zaopiniowała  projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został przedstawiony dyrektorom                        

i wicedyrektorom zespołów; nikt nie wniósł uwag. Związki zawodowe wyraziły pozytywną 

opinię w wyznaczonym terminie.   

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt  z radnych nie zgłosił  głosu w dyskusji, wobec tego  Przewodniczący  zamknął dyskusję 

i  poddał pod głosowanie projekt uchwały   w brzmieniu przedłożonym  w materiałach na sesję. 

 

Rada jednogłośnie  – 21 głosami „za” podjęła uchwałę 

nr XLV/385/22 

 

 w sprawie: określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych 

nauczycieli zatrudnionych w zespołach placówek oświatowych oraz określenia zasad 

udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
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nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze w zespołach placówek 

oświatowych prowadzonych przez Gminę-Miasto Działdowo  (uchwała stanowi załącznik 

do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 4. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Działdowa w rejonie ulic Męczenników                          

i Olsztyńskiej oraz ulicy Jana Brzechwy. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta  został  radnym przesłany    w materiałach sesyjnych. Do uchwały 

dołączone są mapki pokazujące obszary przewidziane do objęcia uchwałą oraz analiza 

zasadności przystąpienia do sporządzenia planu. Projekt uchwały był przedmiotem obrad 

Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska. 

Pan Jerzy CYBULSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

– poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosami „za”) zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, poinformował, że 

ewentualne pytania można kierować do  Pani Anny Wolskiej – Inspektor w Wydziale GPI.  

Nikt z radnych nie zgłosił  głosu w dyskusji, wobec tego  Przewodniczący  zamknął dyskusję      

i  poddał pod głosowanie projekt uchwały   w brzmieniu przedłożonym  w materiałach na sesję. 

 

Rada jednogłośnie  – 21 głosami „za” podjęła uchwałę 

nr XLV/386/22 

 

w sprawie: przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Działdowa w rejonie ulic Męczenników i Olsztyńskiej oraz ulicy 

Jana Brzechwy (uchwała stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. pkt 5. 
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Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta  został  radnym przesłany   w materiałach sesyjnych. Do uchwały 

dołączony jest załącznik pokazujący teren przewidziany do objęcia uchwałą. 

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska. 

Pan Jerzy CYBULSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

– poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosami „za”) zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Pan Robert SAWULA – Podinspektor w Wydziale GPI – przedstawił projekt uchwały, 

informując że Gmina Działdowo wystąpiła z prośbą o wyrażenie zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego na realizację zadania inwestycyjnego dotyczącego przebudowy 

drogi gminnej w miejscowości Komorniki. Jest to droga, która łączy ulicę Gminną                                         

i Przemysłową, która prowadzi do zakładów pracy i do Ekologicznego Związku Gmin 

„Działdowszczyzna”. Gmina Działdowo pozyskała z programu Polski Ład dofinansowanie, ale 

zachodzi potrzeba korzystania z tych określonych na mapie dwóch skrzyżowań. Stąd potrzeba 

zawarcia takiego porozumienia na czas budowy tego przedsięwzięcia. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pan radny Piotr DEMSKI – zwrócił uwagę, że tam na tym odcinku ma być też 

wybudowana ścieżka rowerowa. 

Nikt więcej z radnych nie zgłosił  głosu w dyskusji, wobec tego  Przewodniczący  zamknął 

dyskusję i  poddał pod głosowanie projekt uchwały   w brzmieniu przedłożonym  w materiałach 

na sesję. 

Rada jednogłośnie – 20 głosami „za” podjęła uchwałę 

nr XLV/387/22 

 

w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego (uchwała stanowi 

załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu) 

 

Ad. pkt 6. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków obowiązującego na terenie Gminy-Miasto Działdowo 
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Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta  został  radnym przesłany   w materiałach sesyjnych.  

Dyrektor Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Warszawie Państwowe Gospodarstwo 

Wodne Wody Polskie postanowieniem znak WA.RZT.71.119B.2022 wydał pozytywną opinię 

do projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy-Miasto 

Działdowo 

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska. 

Pan Jerzy Cybulski – Przewodniczący Komisji  poinformował, że Komisja jednogłośnie                        

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, informując, że 

ewentualne pytania można kierować do Prezesa PGKiM Pana Sławomira Pszennego. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem dotyczącym odprowadzania 

ścieków na terenie miasta – podczas remontu ulicy Sportowej odkryto kilka budynków, które 

były podłączone do kanalizacji deszczowej. Czy są czynione jakieś działania, czy są badane 

inne tereny gdzie być może są podłączone budynki, które odprowadzają ścieki nie tam gdzie 

powinny.    

Pan Sławomir PSZENNY – Prezes PGKiM – wyjaśnił, że rzeczywiście są miejsca że 

ścieki są odprowadzane do kanalizacji deszczowej. Czasami wiąże się to z niewiedzą, ktoś 

zakupił nieruchomość albo odziedziczył. Można to sprawdzić na własny użytek, wody 

deszczowe nie mogą być mieszane ze ściekami. Podejmujemy działania,  zinwentaryzowaliśmy 

wszystkich odbiorców i wszystkie zbiorniki bezodpływowe. Staramy się ten system uszczelnić 

aby takich świadomych czy nie świadomych podłączeń nie było. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA -  zwrócił uwagę, że chodzi o konkretne działania, czy 

jest plan jakichś działań w najbliższym czasie roku, czy dwóch lat? Jeżeli będą spływały ścieki 

z ul. Sportowej, czy Parkowej będą stanowiły duże zagrożenie dla zbiornika retencyjnego. 

Pan Sławomir PSZENNY – Prezes PGKiM – poinformował, że będzie to koordynowane 

ze służbami pana Burmistrza. PGKiM posiada urządzenie, zadymiarkę która pozwala 

wprowadzić odpowiedni dym, również mamy sposoby poprzez zabarwianie cieczy. Takie 

działania będziemy kontynuować, one są regularnie przeprowadzane. Często przy różnych 

awariach takie rzeczy wychodzą na światło dzienne.  

Pan Piotr DEMSKI – poinformował, że na ul. Norwida trzy lata walczył ze ściekami, 

dopiero przez przypadek wyszło skąd to się bierze a było to przy remoncie węzła 

ciepłowniczego. 
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Pan radny Andrzej TESSAR – zwrócił uwagę, że na ul. Męczenników w okolicach CPN, 

po remoncie ulicy jak i przed wody opadowe stoją. Czy to jest jakiś błąd wykonawcy, czy inna 

przyczyna? To jest droga wojewódzka i nie podlega pod miasto, ale może Pan coś wie na ten 

temat. 

Pan Sławomir PSZENNY – Prezes PGKiM – to pytanie raczej do pana Burmistrza bo 

chodzi o kanalizację deszczową. PGKiM nie zarządza kanalizacją deszczową na terenie miasta. 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – Zastępca Burmistrza – wyjaśnił, że temat jest znany                        

i niejednokrotnie było to sprawdzane przy intensywnych opadach. W okresie jesiennym, gdy 

spadają liście i deszcz pada, te liście spływają wraz z wodą do kratek kanalizacyjnych 

zamykając odpływ tych kratek. Robi się nadwyżka tej wody, gdyż kratki nie odbierają wody 

tak jak powinny odbierać i ta woda zalega na tym odcinku przy CPN. Ten temat był poruszany, 

wystarczy te kratki co jakiś czas wyczyścić. Dobrym rozwiązaniem byłoby zwiększenie ilości 

kratek, jednak ZDW stoi na stanowisku, że tych kratek jest wystarczająca ilość.  

Nikt więcej z radnych nie zgłosił  głosu w dyskusji, wobec tego  Przewodniczący  

zamknął dyskusję i  poddał pod głosowanie projekt uchwały   w brzmieniu przedłożonym                          

w materiałach na sesję. 

Rada jednogłośnie  – 21 głosami „za” podjęła uchwałę 

nr XLV/387/22 

 

w sprawie: uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

obowiązującego na terenie Gminy-Miasto Działdowo (uchwała stanowi załącznik do  

protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu 

 

Ad. pkt 7. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia Regulaminu korzystania z Cmentarza Komunalnego 

położonego przy ul. Leśnej w Działdowie. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta  został  radnym przesłany    w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały 

był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska. 

Pan Jerzy Cybulski – Przewodniczący Komisji  poinformował, że Komisja jednogłośnie                        

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, ewentualne pytania 

można kierować do Prezesa PGKiM Pana Sławomira Pszennego. 

 Pan Sławomir PSZENNY- Prezes PGKiM – poinformował, że takiego dokumentu tj. 

regulaminu korzystania z Cmentarza Komunalnego nie było do tej pory.  Regulamin ma 

określić zasady, które mają obowiązywać na terenie tej nekropolii. Administratorem tego 

obiektu jest spółka PGKiM, regulamin ma pozwolić na egzekwowanie spraw związanych 

głównie z porządkiem ogólnym na terenie tego cmentarza. 

Nikt więcej z radnych nie zgłosił  głosu w dyskusji, wobec tego  Przewodniczący  

zamknął dyskusję i  poddał pod głosowanie projekt uchwały   w brzmieniu przedłożonym                          

w materiałach na sesję. 

Rada jednogłośnie – 21 głosami „za” podjęła uchwałę 

nr XLV/388/22 

 

w sprawie:  uchwalenia Regulaminu korzystania z Cmentarza Komunalnego położonego 

przy ul. Leśnej w Działdowie (uchwała stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego  stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 8. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2022-2030. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany drogą 

elektroniczną   w materiałach sesyjnych. 

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów.  

Pan Adam Szczypiński  Przewodniczący Komisji – poinformował, że Komisja 

jednogłośnie (13 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta- poinformowała,               

że  proponowane zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2030 dotyczą 

dwóch kwestii: zmiany dochodów majątkowych i wydatków majątkowych w latach 2023- 2024 

ściśle powiązanymi z realizacją zadania rewaloryzacji budynku pokoszarowego etap -II.                     

Druga kwestia jest ściśle powiązana z projektem budżetu: środki przechodzące pomiędzy 

latami  stanowią zwiększenie przychodów w 2023 o kwotę 318.689,12 zł. ona stanowi źródło 
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sfinansowania zwiększonego deficytu w roku 2023,  a deficyt zwiększamy z tego  tytułu, że 

środki przechodzące pomiędzy latami planujemy przeznaczyć na wydatki majątkowe. 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec tego Przewodniczący  Rady zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie  projekt uchwały.  

Rada jednogłośnie - 21 -  głosami „za” podjęła uchwałę 

nr XLV/390/22 

 w sprawie:   zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 

2022-2030 (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu) 

 

Ad. pkt 9. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2022 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przesłany                      

w materiałach sesyjnych  drogą elektroniczną.  

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów. 

Pan Adam Szczypiński  Przewodniczący Komisji – poinformował, że Komisja 

jednogłośnie (13 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta - omówiła 

szczegółowo proponowane zmiany w budżecie na rok 2022. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Nikt z radnych nie zgłosił  głosu w dyskusji wobec tego Przewodniczący  zamknął 

dyskusję  i poddał pod głosowanie  projekt uchwały.  

Rada jednogłośnie - 21 głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr XLV/391/22 

w sprawie  zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2022 (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu) 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu) 
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Ad. pkt 10. 

 

Zamknięcie sesji  

  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad pan Romuald REMISZEWSKI - 

Przewodniczący Rady Miasta zamknął obrady XLV  nadzwyczajnej sesji Rady Miasta /1225/ 

 

  

Protokołowała:                                                                                      Przewodniczący Rady  

Renata Biełkowska                                                                                          Romuald Remiszewski 


